
kostbaar, omdat ik daar een hele
eigen systematiek voor moet
optuigen. Ik zit namelijk niet in een
positie waarin ik vanzelfsprekend
over de gegevens beschik.

De heer Stellingwerf (RPF):
Voorzitter! Ik denk dat je nog best
kunt nadenken over de manier
waarop je vorm moet geven aan die
evaluatie. De staatssecretaris somt in
ieder geval een aantal problemen op
die heel zinvol geëvalueerd zouden
kunnen worden. Ik vind trouwens dat
zij mij niet echt recht deed. Ik zei wel
dat je in algemene zin niet altijd
evaluatiebepalingen moet opnemen,
maar juist in dit geval leek het mij
heel zinvol. Dat meldde de staatsse-
cretaris echter niet.

Staatssecretaris Netelenbos: Dat
klopt.

De heer De Cloe (PvdA): Om te
beginnen, merk ik op dat ik het
woord ’’monitoring’’ niet heb
gebruikt. Waarom pleit ik evenwel
voor een evaluatie? Ik kan mij
voorstellen dat bijvoorbeeld jaarlijks
bij de onderwijsbegroting verslag
gedaan wordt van de werking van
deze wet. De staatssecretaris vraagt
zich af hoe zij aan de gegevens moet
komen, maar zij komt altijd aan veel
gegevens. Daar ben ik dus niet zo
benauwd voor. In dit verband kan zij
wellicht in overleg treden met de
VNG om te bekijken of er een manier
te vinden is waarop zij informatie
kan krijgen. Als zij een paar jaar
achter elkaar bij de onderwijs-
begroting heeft laten zien hoe een en
ander loopt, kan de Kamer bepalen
of zij daarover wil praten of niet.

Staatssecretaris Netelenbos: Ik wil
er natuurlijk best met de VNG over
praten hoe wij er voldoende zicht op
kunnen krijgen hoe de regeling
functioneert. Als je evenwel heel
precies wilt evalueren, heb je daar
een complexe systematiek voor
nodig. Dat is bijvoorbeeld het geval
geweest bij de decentralisatie van de
huisvesting en Londo. Wij zijn nu
bezig om dit uit te werken. Ik kan
zeggen dat hier ontzettend veel bij
komt kijken en dat dit heel veel kost.
Het geld dat dit kost, kunnen wij
echter niet aan onderwijszaken zelve
uitgeven. Ik wil best toezeggen dat ik
in overleg zal treden met de VNG. Ik
zal de Kamer dan laten weten wat
voor mogelijkheden de VNG hiervoor
ziet. De VNG heeft natuurlijk ook een

onderwijscommissie en communi-
ceert met haar leden. Ik heb er echter
geen idee van hoe dit zal gaan en
hoe precies dit kan gaan. Als ik het
zelf moet regelen, kost het echt
miljoenen.

Mevrouw Lambrechts (D66):
Misschien kunnen wij ook de
praktische weg bewandelen. Ik heb
het vermoeden dat als het niet werkt
of als er bezwaren aan kleven, de
klachten ons of u echt wel zullen
bereiken. Misschien kunnen wij
elkaar op de hoogte houden van de
signalen die wij krijgen over de
werking en de effecten van de wet.

Staatssecretaris Netelenbos: Die
toezegging kan ik sowieso doen.
Mijn ervaring is overigens dat als ik
een brief krijg, u daar vaak een
afschrift van krijgt. Ik wil er ook best
met de VNG over praten hoe wij dit
kunnen doen. Ik heb wel even de tijd
nodig om hier fatsoenlijk met de
VNG over te praten. Ik vraag de
Kamer er dus begrip voor dat ik dit
niet voor dinsdag kan afronden.

De voorzitter: Ik wijs de Kamer erop
dat het moment is aangebroken
waarop wij volgens afspraak de
vergadering zouden sluiten. Ik wil de
staatssecretaris vragen hoeveel tijd
zij nog nodig denkt te hebben.

Staatssecretaris Netelenbos: Ik ben
klaar, voorzitter.

De voorzitter: Dan sta ik nog één
interruptie toe.

De heer Koekkoek (CDA): De
suggestie dat de evaluatie die ik heb
voorgesteld bij amendement,
miljoenen zou kosten, werp ik verre
van mij.

Staatssecretaris Netelenbos: Dan
vraag ik de heer Koekkoek om
bestuurlijk mee te denken. Hij vraagt
in wezen om alle gegevens op te
vragen bij de 620 gemeentebesturen,
de 8000 scholen voor primair
onderwijs en de 711 scholen voor
voortgezet onderwijs. Als hij denkt
dat dit geen miljoenen kost, dan
weet hij niet hoe de prijzen zijn
tegenwoordig.

De heer Koekkoek (CDA): Ik heb
volstrekt niet gesuggereerd dat een
evaluatie zo zou moeten plaatsvin-
den. De bepaling verplicht er ook
niet toe. Er kan bijvoorbeeld

steekproefsgewijs een evaluatie
plaatsvinden zoals die ook bij andere
wetsvoorstellen plaatsvindt. Het
amendement dat ik heb ingediend,
betreft de standaardevaluatie-
bepaling. De regering heeft de zorg
voor het onderwijs. Dan moeten wij
ook weten hoe gemeenten met hun
bevoegdheid omgaan. Dat is de
achtergrond van de evaluatie-
bepaling.

Staatssecretaris Netelenbos: Ik
verwijs naar de huidige wettelijke
overschrijdingsregeling. Daar zit ook
geen evaluatiebepaling in. Die heeft
altijd gefunctioneerd naar tevreden-
heid. U verplicht mij nu om over vier
jaar met een evaluatie te komen. Die
kan niet anders dan goed geverifi-
eerd zijn. Dat kost echt veel geld.
Dan is er de vraag hoe wij het
praktischer kunnen doen. Mevrouw
Lambrechts en de heer De Cloe
hebben suggesties gedaan op dit
punt. Die wil ik verkennen. Ik zal de
Kamer dan bij brief laten weten hoe
wij dat kunnen doen. Dan kunnen wij
er apart nog een keer over praten. Ik
wil het in ieder geval niet in de wet
regelen.

De algemene beraadslaging wordt
geschorst.

De voorzitter: Waarschijnlijk volgt
de tweede termijn aanstaande
dinsdag.

Sluiting 18.33 uur

©

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. twee koninklijke boodschappen,
ten geleide van de volgende
voorstellen van (rijks)wet:
Wijziging van de Tracéwet,

houdende nadere aanwijzing van
enige gevallen waarin die wet wordt
toegepast, alsmede een nadere
inpassing van hogerewaarden-
besluiten krachtens de Wet geluid-
hinder en enkele andere verbeterin-
gen (25018);
Wijziging van de Wet op de

inkomstenbelasting 1964 en de Wet
op de loonbelasting 1964 (beperking
aftrekbare kosten terzake van
criminele activiteiten) (25019).
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Deze koninklijke boodschappen, met
de erbij behorende stukken, zijn al
gedrukt en rondgedeeld;

2. zesentwintig brieven van de
voorzitter van de Eerste Kamer der
Staten-Generaal, met de mededeling,
dat zij in haar vergadering van 24
september 1996 de haar door de
Tweede Kamer toegezonden
voorstellen van wet, gedrukt onder
de nummers 23659, 23989, 24046,
24582, 24600, 24606, 24728, 24729,
24730, 24731, 24732, 24733, 24734,
24735, 24736, 24738, 24739, 24740,
24741, 24742, 24744, 24745, 24746,
24755, 24757 en 24756, heeft
aangenomen.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
voor kennisgeving aan te nemen;

3. de volgende brieven:
twee, van de minister van

Binnenlandse Zaken, te weten:
een, ten geleide van de publicatie
’’Mensen en management in de
rijksdienst 1996’’ (24400-VII, nr. 49);
een, ten geleide van het jaaroverzicht
Integratiebeleid etnische minderhe-
den 1997 (25001);
een, van de ministers van

Binnenlandse Zaken en van Justitie,
ten geleide van het kabinets-
standpunt met betrekking tot het
nieuwe Budgetverdeelsysteem Politie
1996 (25016, nr. 2);
twee, van de staatssecretaris van

Binnenlandse Zaken, te weten:
een, over Afstemming Reglement
van orde op de Kaderwet advies-
colleges (24888);
een, over het verzoek van het lid
Janmaat om een brief waarin
duidelijk wordt gemaakt of een
subsidiebesluit van het college van
burgemeester en wethouders van
Amsterdam kan worden terugge-
draaid (25000-VII, nr. 4);
een, van de staatssecretarissen

van Financiën en van Binnenlandse
Zaken, over de lokale lastendruk
(25011);
een, van de staatssecretaris van

Financiën en de ministers van
Economische Zaken en van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, over de
teruggaafregeling energiebelasting
(24250, nr. 34);
twee, van de minister van

Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, te weten:
een, ten geleide van de beleidsnota
Voertuigtechniek en brandstoffen
(Milieu) (24884);

een, ten geleide van het verslag van
het bezoek aan de Volksrepubliek
China van 1 tot 9 juni 1996 (25000-XI,
nr. 6);
een, van de staatssecretaris van

Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, over het
volkshuisvestingsbeleid (24508, nr.
10);
drie, van de minister van Verkeer

en Waterstaat, te weten:
een, over de kadeaanleg langs de
onbedijkte Maas (18106, nr. 69);
een, ten geleide van een geanno-
teerde agenda van de EU-raad voor
telecommunicatie en post voor 27
september 1996 te Brussel (21501-10,
nr. 23);
een, ten geleide van de nota ’’Samen
werken aan bereikbaarheid’’ (25022);
drie, van de minister van

Economische Zaken, te weten:
een, over de overname van aandelen
in Fokker Aviation BV door Stork NV
(22895, nr. 21);
een, ten geleide van de evaluatie
Industriefaciliteit (23474, nr. 2);
een, ten geleide van een afschrift van
de goedkeuringsbrief aan de NV
Samenwerkende elektriciteit-
produktiebedrijven inzake het
Elektriciteitsplan 1997-2006 (24694,
nr. 4);
een, van de minister van Sociale

Zaken en Werkgelegenheid, over
extra arbeidsplaatsen voor langdu-
rige werklozen in de gemeentelijke
sfeer (23972, nr. 14);
twee, van de staatssecretaris van

Sociale Zaken en Werkgelegenheid,
te weten:
een, over de beleidsnotitie ’’Herbe-
zinning van het Besluit uitbreiding en
beperking kring verzekerden
volksverzekeringen 1989’’ (24754,
24877, nr. 3);
een, over de (financiële) positie van
ouders met gehandicapte kinderen
(25000-XV, nr. 4);
twee, van de minister van

Volksgezondheid, Welzijn en Sport, te
weten:
een, ten geleide van de voortgangs-
rapportage Drugsbeleid (24077, nr.
39);
een, over de toegankelijkheid en
vergoeding van de gebitsprothesen
(24124, nr. 43).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

4. de volgende brieven:
twee, van de minister van

Binnenlandse Zaken, te weten:
een, ten geleide van werk-

programma’s voor de Raad voor het
openbaar bestuur en de Raad voor
de financiële verhoudingen;
een, inzake het bedrag voor
beroepskosten leden Tweede Kamer;
een, van de staatssecretaris van

Binnenlandse Zaken, ten geleide van
een reactie op brief inzake de nieuwe
Financiële-verhoudingswet en de
Invoeringswet Financiële-
verhoudingswet;
drie, van de minister van

Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, te weten:
een, over meldingen weigerachtige
wachtgelders;
een, ten geleide van het Werk-
programma 1997-1998 van het
Rathenau-instituut;
een, ten geleide van Wijziging van de
Wet op het hoger onderwijs en
wetenschappelijk onderzoek in
verband met de bestuursorganisatie
van en medezeggenschap in
universiteiten (modernisering
universitaire bestuursorganisatie);
twee, van de staatssecretaris van

Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, te weten:
een, ten geleide van pilotprojecten
hulpstructuur en arbeidsmarkt-
gerichte leerweg;
een, ten geleide van de eindrappor-
ten ABB- en IOO-onderzoek;
een, van de minister van

Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over lokale initiatieven specialisten-
honoraria.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies ter afdoening en niet te
drukken.
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